

ကိုဖိသုလီတဲစိစိစုလၢကိုအပူ

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိလၢမိၢ်ပၢ်ဒီးပုၤကွၢ်ထွဲကဟုကယၢ် တၢ်တဖၣ်အအိၣ်

အဝဲအံၤတၢ်ဟံၤလီၤယၢ် တၢ်တြီၤလၢတၢ်သုလီတဲစိစိစုလၢတၢ်ထီၣ်တဖၣ်အပူလီၤ

တၢ်တြီၤလၢအမ့ၢ်တၢ်သုလီတဲစိစိစုလၢတၢ်ထီၣ်တဖၣ်အပူန့ၣ်ဘၣ်တၢ်စးထီၣ်တြီၤ အီၤလံၤလၢ NSW ကမ့ၢ်တၢ်ဖုၣ်တဖၣ်အပူန့ၣ်လီၤ

တၢ်တြီၤအံၤဘၣ်တၢ်သုအီၤဖဲအိၣ်လၢတၢ်ဒီးပုၤ, ရံၣ်စးဒီးမ့ၢ်ခါဒိတၢ်အိၣ်အကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. ကိုဖိတဖၣ်တၢ်ပျဲအီၤလၢအကစိၢ်လီၤတဲစိစိစုလၢဆူကွၢ်ဒီးက့ၢ်ဆူဟံၣ်အခါန့ၣ်လီၤ.

ကိုဒိၣ်ဒီးကိုသရၣ်သရၣ်မ့ၢ်တဖၣ်ဟ့ၣ်စိဟ့ၣ်ကမီၤ စ့ၢ်ကီးတၢ်သုလီတဲစိစိစုလၢတၢ်ကွပ်ဘက်ကွပ်သု အတၢ်ပညိၣ်တဖၣ်အဂီၢ်မ့ၢ်တမ့ၢ်ဒ်တၢ်လၢအဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်မၤဘၣ်လိာ်ဖိဒုလၢအဂ့ၢ်အခါဘၣ်တခါလၢကိုဖိတၢ်မၤလိမၤဒီးဒီးတၢ်အိၣ်မ့ၢ်ဆိးပၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်ကဆိၣ်ထွဲတၢ်ဆုၢ်လၢတၢ်စးထီၣ်သုတၢ်တြီၤတခါအံၤအဂီၢ် NSW တက်ကွပ်ဘက်ကွပ်သုအဝဲကျိယုထီၣ်ဝဲဒၣ်လၢကိုတဖၣ်ကတၢ်ပီၣ်တဲသကိးတၢ်ဒီးအဝဲသ့ၣ်အလီၢ်ကဝီၤဖိတဖၣ်ဘၣ်ဖးတၢ်မၤကဲထီၣ်လိာ်ထီၣ်တၢ်အတၢ်ယုထၢလၢအအိၣ်ဝဲတဘျုးမံၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ယုထၢသ့ၣ်တဖၣ်အံၤဟံၣ်ဃုာ်-

ပံးသံဒီးဟံၤအီၤယံၤယံၤ-လီၤတဲစိတဖၣ်တၢ်ပံးသံဒီးအီၤဒီးဟံၤအီၤယံၤယံၤ(ညီၣ်န့ၢ်လၢကိုဖိအကွၢ်အထၢၣ်အပူ)န့ၣ်လီၤ. လီၤတဲစိတဖၣ်တၢ်တသုအီၤလၢကိုအနံၤအဆၢကတီၢ်တဖၣ် အဂီၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

လီၤတဲစိအိၣ်လၢစိထးဆိဆူၣ်(lockers)တဖၣ်အပူ-ကိုဖိတဘၣ်စိဃုာ်လီၤတဲစိဘၣ်, အဝဲသ့ၣ်ကဘၣ်ဟံၤအီၤလၢစိထးဆိဆူၣ်လၢ ကိုအနံၤအဆၢကတီၢ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

လီၤတဲစိအထၢၣ်သိးတၢ်ဟံၣ်တၢ်-ကိုဖိတဖၣ်ဟံၤလီၤအဝဲသ့ၣ်အလီၤတဲစိလၢတၢ်အထၢၣ်လၢအအိၣ်ဒီးထးနါတၢ်သိးတၢ်တၢ်ဒီးသုဝဲဒၣ်အလီၤတဲစိလၢကိုအနံၤအဆၢကတီၢ်တဖၣ် အဂီၢ်တသုဘၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အထၢၣ်တဖၣ်အံၤတၢ်ကသုထးနါလၢတၢ်ကအိၣ်ထီၣ်အီၤဖဲလၢကိုအနံၤကတၢ်ဝဲဒၣ်အခါန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဟဲက့ၢ်ဟံးက့ၢ်လီၤတဲစိလၢဝဲဒၣ်လၢတၢ်မံၤညါ-ကိုဖိတဖၣ်ဟံၤလီၤအဝဲသ့ၣ်အလီၤတဲစိလၢကိုအဝဲဒၣ်လၢတၢ်မံၤညါဖဲကိုထီၣ်အခါဒီးထၢဖျိၣ်က့ၢ်အလီၤတဲစိဖဲကိုအနံၤကတၢ်ဝဲဒၣ်အခါန့ၣ်လီၤ(မ့ၢ်တမ့ၢ်ဖဲဟးထီၣ်လၢကိုတၢ်သုၣ်ထီၣ်အပူ)အခါန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ထၢဖျိၣ်လီၤတဲစိဖဲတၢ်မၤလိစးထီၣ်အဆၢကတီၢ်-လီၤတဲစိတဖၣ်ကိုသရၣ်သရၣ်မ့ၢ်ကထၢဖျိၣ်ဒီးဟံၤအီၤဖဲတၢ်မၤလိစးထီၣ်အဆၢကတီၢ်, ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်ကဒါက့ၢ်အီၤဆူကိုဖိအအိၣ်ဖဲတၢ်မၤလိကတၢ်အခါဒီး, မ့ၢ်တမ့ၢ်ဖဲကိုဖိဟးထီၣ်လၢတၢ်ဒီးပုၤအခါန့ၣ်လီၤ.

ကိုအပူတဝၢတခါစုာ်စုာ်ဆၢတၢ်ဝဲဒၣ်မ့ၢ်တၢ်ယုထၢဖဲလဲၣ်တခါန့ၣ်အဝဲသ့ၣ်ကသုဝဲဒၣ်လၢတၢ်ကမၤလၢထီၣ်ပျဲထီၣ်တၢ်ဘျုးတခါအံၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ကိုဖိတၢ်ဆဲးကျိးဒီးမိၢ်ပၢ်ဒီးပုၤကွၢ်ထွဲကဟုကယၢ်တၢ်တဖၣ်ဖဲကိုထီၣ်အနုၣ်ရံၣ်တဖၣ်အခါ

တၢ်ဆၢကတီၢ်ကအိၣ်ဝဲဒၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်ဖဲမိၢ်ပၢ်တဖၣ်မ့ၢ်ပုၤကွၢ်ထွဲကဟုကယၢ်တၢ်ကလိာ်ဆဲးကျိးကိုဖိမ့ၢ်တမ့ၢ်ကိုဖိကလိာ်ဆဲးကျိးမိၢ်ပၢ်ပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်ဖဲကိုအနုၣ်န့ၣ်လီၤ. မိၢ်ပၢ်ဒီးပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်တဖၣ်မၤတၢ်ဆဲးကျိးဒီးကိုဒိဖျိကိုအဝဲဒၣ်ဒီးန့ၣ်သ့ဝဲဒၣ်ဒီးကိုဖိဆဲးကျိးမိၢ်ပၢ်မ့ၢ်ပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်ဒိဖျိကိုအဝဲဒၣ်ဖဲဂီၢ်အူတၢ်အိၣ်သးအခါန့ၣ်လီၤ.

လီၤတဲစိတၢ်ကတိကျိးထံတၢ်အတၢ်မၤစၢၤ

ဖဲန့ၣ်အဲၣ်ဒီးအါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤန့ၣ်ဝဲသးစူၤကီးဘၣ်ကိုတက့ၢ်. ဖဲန့ၣ်လိာ်ဘၣ်ပုၤကတိကျိး ထံတၢ်တဂၤလၢကမၤစၢၤဃုာ်ဒီးန့ၣ်တၢ်ယုထၢညါတၢ်ဂ့ၢ်န့ၣ်, ဝဲသးစူၤကီးဘၣ်လီၤတဲစိပုၤကတိကျိးထံတၢ်အတၢ်မၤစၢၤလၢ 131 450 ဒီးယုန့ၢ်ပုၤကတိကျိးထံတၢ်လၢန့ၣ်တက့ၢ်.

တဲဘၣ်ပုၤတူၢ်လိာ်လီၤတဲစိတၢ်ကိးဒီးလီၤတဲစိနီၢ်ဂီၢ်လၢန့ၣ်အဲၣ်ဒီးကိးအီၤဒီးပုၤတူၢ်လိာ်လီၤတဲစိတၢ်ကိးကမၤန့ၢ်ဒီးပုၤကတိကျိးထံတၢ်တဂၤလၢလီၤတဲစိအပူလၢအကမၤစၢၤန့ၣ်ဃုာ်ဒီးန့ၣ်တၢ်တဲသကိးတၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်တယုန့ၢ်ဒီးအပူလၢတၢ်မၤစၢၤ တခါအံၤအဂီၢ်ဘၣ်.

